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Zápis z 325. zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace 
konaného 27. dubna 2017 na Technické univerzitě v Liberci 

 
Přítomní členové: předseda Rady MVDr. Pavel Bělobrádek, Ph.D., MPA; místopředseda 

Rady prof. Ing. Petr Dvořák, CSc.; místopředseda Rady Mgr. Arnošt Marks, 
Ph.D.; PhDr. Pavel Baran, CSc.; Ing. Jaroslava Domkářová, Ph.D., MBA, 
LL.M; RNDr. Zdeněk Havlas, DrSc; doc. MBA; prof. Ing. Štěpán Jurajda, 
Ph.D.; doc. RNDr. Jan Konvalinka, CSc. prof. Dr. Ing. Zdeněk Kůs; doc. Ing. 
Jaroslav Machan, CSc.; prof. Ing. Jitka Moravcová, CSc.; Ing. Eduard 
Palíšek, Ph.D., MBA; prof. MUDr. Julius Špičák, CSc. 

Omluveni: Ing. Karel Havlíček, Ph.D., prof. Tomáš Jungwirth, Ph.D.; prof. MUDr. Jan 
Lata, CSc.; prof. Ing. Jiří Witzany, DrSc. 

Hosté: RNDr. Michael Prouza, Ph.D. – ředitel FÚ AV ČR; prof. Jan Řídký - FÚ AV 
ČR, Ing. Petr Očko, Ph.D. - předseda TA ČR 

 
Program:  

 

A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A0) Kontrola NKÚ na GA ČR 

A1) Návrh výdajů státního rozpočtu ČR na VaVaI na rok 2018 se střednědobým 
výhledem na léta 2019 a 2020 a dlouhodobým výhledem do roku 2024 – 
vypořádání MPŘ 

A2) Implementace Metodiky 2017+ 

a) Postup při hodnocení výsledků dle Metodiky 2017+ v roce 2017 

b) Návrh nominačního postupu na členy / členky odborných panelů 
a vzdálených hodnotitelů 

c) Druhy výstupů a výsledků 

d) Harmonogram Metodiky 2017+ 

A3) Informace o vědeckém a experimentálním programu části ELI Beamlines 
v Dolních Břežanech v letech 2018 až 2020 

A4) Stanovisko Rady k Programu na podporu aplikovaného výzkumu, 
experimentálního vývoje a inovací Národní centra kompetence 1 

A5) Výzva k podání návrhů kandidátů na členku / člena vědecké rady Grantové 
agentury ČR 

B) BODY K PROJEDNÁNÍ – bez rozpravy 

B1) Výroční zpráva RVVI za rok 2016 

B2) Souhrnné vyhodnocení výsledků programů výzkumu, vývoje a inovací 
ukončených v roce 2015 

B3) Harmonogram Národní ceny vlády Česká hlava 2017 

http://www.fzu.cz/oddeleni/oddeleni-astrocasticove-fyziky/rndr-michael-prouza-phd
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B4) Návrh Statutu mezinárodního poradního orgánu Rady pro výzkum, vývoj 
a inovace 

B5) Výsledek posuzování výzkumných organizací v roce 2017 

C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Informace z EU 

C2) Informace z jednání vlády 

C3) Informace k Předběžné zprávě o ekonomických dopadech financování závazků 
vůči Evropské kosmické agentuře (ESA) 

C4) Zpráva o průběhu jednání k opatření týkající se posílení lidských zdrojů 

C5) Rezignace prof. Zažímalové z KHV 

C6) Informace ke Koncepci výzkumu MZV na období 2017-2021 

C7) Informace k Meziresortní koncepci podpory bezpečnostního výzkumu ČR 2017-
2023 s výhledem do roku 2030 

D) RŮZNÉ 

Průběh jednání: 

Na úvod výjezdního zasedání Rady všechny přítomné uvítal rektor Technické univerzity 

v Liberci prof. Dr. Ing. Zdeněk Kůs. 

Předseda Rady dr. Bělobrádek poté zahájil 325. zasedání Rady. Navrhl doplnit do programu 

bod 325/A0 Kontrola NKÚ na GA ČR a následně nechal hlasovat o návrhu upraveného 

programu a o zápisu z 324. zasedání Rady.  

1. Schválení programu 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje program 325. zasedání. 

2. Zápis z 324. zasedání Rady 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje zápis z 324. zasedání. 

A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A1) Kontrola NKÚ na GA ČR 

Místopředseda Rady Mgr. Marks uvedl, že na jednání předsednictva Rady byla 
projednávána kontrola Národního kontrolního úřadu (dále jen „NKÚ) na GA ČR. NKÚ prověřil 
podporu výzkumu a vývoje, kterou ze státního rozpočtu rozděluje GA ČR. Kontroloři 
se zaměřili na účelovou podporu základního výzkumu celkem za 15,3 miliardy korun, kterou 
agentura rozdělila v letech 2011 až 2015. Z kontroly podle NKÚ vyplynulo, že GAČR 
nesměrovala podporu do těch oblastí výzkumu, které mají větší potenciál pro pozdější 



Úřad vlády České republiky 
Odbor podpory Rady pro výzkum, vývoj a inovace  
 

 

Strana 3 (celkem 10) 
Zápis z 325. zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace 
konaného 27. dubna 2017 

praktické využití. Nepodporovala ani větší propojení základního a aplikovaného výzkumu. 
Chybovala i ve veřejných soutěžích pro grantové projekty. Agentura navíc nehodnotila 
celkové dopady poskytnuté podpory. Česká republika přitom v kvalitě základního výzkumu 
zaostává za evropským průměrem.  

Část tohoto nálezu byla shledána kontroverzní vzhledem k tomu, že GA ČR nepodporuje 
aplikovaný výzkum. Proto bylo navrženo předložit tuto informaci Radě. Jménem 
místopředsedy vlády a předsedy Rady dr. Bělobrádka byl zaslán dopis prezidentovi NKÚ 
Ing. Kalovi s pozváním na nejbližší zasedání Rady. Celá tato situace by měla být vysvětlena 
a nějak řešena. 

Současně místopředseda Rady Mgr. Marks informoval, že NKÚ zahájila svou kontrolní akci 
na Úřadu vlády s názvem „Peněžní prostředky státu určené na účelovou podporu výzkumu, 
vývoje a inovací“, která se konkrétně týká účelové podpory, kterou Rada takřka nevyužívá.  

Proběhla krátká diskuse za účasti předsedy Rady dr. Bělobrádka, 1. místopředsedy Rady 
prof. Dvořáka, místopředsedy Rady dr. Barana a doc. Konvalinky o kontroverznosti závěrů 
NKÚ, z které vzešel návrh usnesení k tomuto tématu. 

Pro navržený a doplněný návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. bere na vědomí informaci o kontrole NKÚ na GA ČR a vyjadřuje zájem se výsledky 
kontroly NKÚ dále zabývat, 

2. doporučuje předsedovi Rady pozvat na zasedání Rady prezidenta NKÚ 
Ing. Miloslava Kalu. 

A1) Návrh výdajů státního rozpočtu ČR na VaVaI na rok 2018 se střednědobým 
výhledem na léta 2019 a 2020 a dlouhodobým výhledem do roku 2024 – 
vypořádání MPŘ 

Další bod uvedl předseda Rady dr. Bělobrádek a seznámil přítomné s výsledky jednání 
s Ministerstvem financí, které nesouhlasí s nárůstem výdajů nad rámec střednědobého 
výhledu na léta 2018 a 2019. Dále informoval o objektivně nelehké situaci kolem návrhů 
státního rozpočtu. Jedním z problémů, na které poukázal ministr financí je financování 
velkých infrastruktur. 

Na zasedání Rady je předložen kompletní materiál pro jednání vlády „Návrh výdajů státního 
rozpočtu České republiky na výzkum, experimentální vývoj a inovace na rok 2018 
se střednědobým výhledem na léta 2019 a 2020 a dlouhodobým výhledem do roku 2024“ 
(odpovídající upravenému návrhu Rady) po zapracování vypořádání připomínek 
z meziresortního připomínkového řízení. 

V rámci jednání byl vyřešen rozpor s AV ĆR a jeden z rozporů s MD a MPO. Na základě 
vypořádání rozporů jsou navrženy následující úpravy: 

 rok 2018: navýšení institucionální podpory na MD, přesun limitu na ELI z kapitoly 
ÚV ČR do AV ČR, navýšení účelové podpory na MPO; 

 rok 2019: navýšení institucionální podpory na MD a na AV ČR, navýšení účelové 
podpory na MPO; 

 rok 2020: navýšení institucionální podpory na MD, navýšení účelové podpory 
na MPO. 
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Aktuálně jsou ve vypořádání připomínek nedořešeny rozpory s kapitolami MD, MPO, MŠMT, 
a dále nebyly akceptovány některé připomínky TAČR (viz přiložený materiál). Rozpory budou 
řešeny v rámci jednání vlády. 

Místopředseda Rady Mgr. Marks upozornil, že projednávání návrhu SR VaVaI úzce souvisí 
s dalšími body programu tohoto zasedání Rady, s provozem infrastruktury ELI a s návrhem 
Programu na podporu aplikovaného výzkumu, experimentálního vývoje a inovací Národní 
centra kompetence 1. Dále Mgr. Marks detailně vysvětlil vypořádávání připomínek 
z meziresortu.  

Ministerstvo dopravy souhlasilo s tím, že nebude od roku 2018 poskytovatelem účelové 
podpory, ale požaduje nový sektorový program, alokovaný v rozpočtu TA ČR. 

Od roku 2020 bude nad rámec předchozích bodů rozpočet na VaVaI připraven na realizaci 
strategie EVROPA 2020 po výpadku veřejných prostředků směřovaných do VaVaI 
(až o 0,3 % HDP). Je zřejmé, že tento výpadek nebude možné pokrýt pouze výdaji 
ze státního rozpočtu, ale bude možné využít veřejné prostředky z programů řízených 
Evropskou komisí (např. Horizon 2020) a také bude posilován růst soukromých výdajů. 

Je zvažována varianta vyčlenění samostatné položky na financování ELI ve výši 210 mil. Kč 
v návaznosti na schválenou novou Metodiku 2017+. 

Proběhla diskuse za účasti 1. místopředsedy Rady prof. Dvořáka, prof. Moravcové, 
doc. Konvalinky, prof. Kůse a místopředsedy Rady Mgr. Markse na téma kofinancování EU 
fondů, udržitelnosti výzkumných center a podpory na RVO. Současně byla vyzdvižena 
unikátnost projektu ELI, pro který by měla platit tedy částečně jiná pravidla. 

Předseda Rady dr. Bělobrádek na závěr uvedl, že ještě proběhne série jednání 
před předložením návrhu SR VaVaI do poslanecké sněmovny v září 2017. Na podporu ELI 
bude přesunuto 210 mil. Kč do položky AV ČR a dále budou tyto finance zahrnuty v návrhu 
střednědobého výhledu na další roky. 

Pro doplněný návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. ukládá navýšit rozpočet Technologické agentury ČR na rok 2018 o 30 mil Kč 

k realizaci sektorových potřeb Ministerstva dopravy (program BETA); stejná částka 

bude navýšena i na roky 2019 a 2020,  

2. ukládá navýšit rozpočet AV ČR na financování strategické výzkumné infrastrukturu 

ELI BEAMLINES na roky 2019 a 2020 o 210 mil. Kč návazně na úkoly dle jednání 

324. jednání Rady k bodu A6,   

3. schvaluje předložený „Návrh výdajů státního rozpočtu ČR na výzkum, experimentální 

vývoj a inovace na rok 2018 s výhledem na léta 2019 a 2020 a dlouhodobým 

výhledem do roku 2024“ včetně vypořádání mezirezortního připomínkového řízení, 

po úpravách dle jednání Rady, 

4. doporučuje místopředsedovi vlády pro vědu, výzkum a inovace a předsedovi Rady 
předložení tohoto materiálu na jednání vlády. 
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A2) Implementace Metodiky 2017+ 

a) Postup při hodnocení výsledků dle Metodiky 2017+ v roce 2017 

b) Návrh nominačního postupu na členy / členky odborných panelů 
a vzdálených hodnotitelů 

c) Druhy výstupů a výsledků 

d) Harmonogram Metodiky 2017+ 

Další bod programu uvedl 1. místopředseda Rady prof. Dvořák a seznámil přítomné 
s jednotlivými částmi předloženého materiálu.  

V bodě a) předkládaný Postup při hodnocení výsledků v roce 2017 byl připomínkován členy 
KHV, vypořádán a upraven ve smyslu předložených připomínek. V bodě b) předkládaný 
Postup nominačního procesu byl projednán předsednictvem Rady 19. dubna 2017 a upraven 
ve smyslu zde formulovaných připomínek a doporučení. V bodě c) předkládaný soubor 
dokumentů je podkladovým materiálem k problematice definic druhů výsledků vzešlých 
z dosavadních projednávání na úrovni rezortů a v souladu se schváleným Harmonogramem 
M17+, který směřuje zahájení debaty o aktualizaci definic druhů výsledků VaVaI, které má 
být provedeno do 31. října 2017. V bodě d) předkládaný Harmonogram dopracování 
Metodiky 17+ pro kompletní hodnocení segmentu vysokých škol byl odeslán k připomínkám 
MŠMT, MO a MV a po jejich vypořádání bude předložen na jednání vlády. 

Tuto informaci doplnila dr. Miholová s připomínkou, že podklad „Druhy výstupů a výsledků“ 
není hotov, ale je podkladem k další diskusi. 

Proběhla delší diskuse za účasti prof. Moravcové, doc. Konvalinky, Ing. Marka 
a místopředsedy Rady Mgr. Markse na téma nominačního postupu pro členy odborných 
panelů. Převládajícím názorem byla nutnost soustředit se na hledání kvalitních 
mezinárodních panelů, na národní úrovni není možné se ubránit jistému střetu zájmů. 
Současně byla ze strany prof. Moravcové připomenuta úloha KHV a její sounáležitost 
s implementací Metodiky 2017+. 

Ing. Palíšek navrhl zabývat se na příštím zasedání Rady tématem druhů výstupů a výsledků 
v samostatném bodě. 

Místopředseda Rady dr. Baran poznamenal, že na jednání předsednictva Rady je nutné 
se zabývat v součinnosti s implementací Metodiky 2017+ i novou koncepcí KHV. 

Pro po diskusi doplněný návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada  

1. schvaluje předložené materiály„ Postup při hodnocení výsledků dle Metodiky 2017+ 
v roce 2017“ a „Návrh nominačního postupu na členy odborných panelů a vzdálených 
hodnotitelů“ upravený dle návrhů Rady, 

2. pověřuje KHV spoluprací při ověřování odbornosti nominovaných kandidátů 
do odborných panelů a databáze hodnotitelů, 

3. bere na vědomí předložené podkladové materiály k problematice aktualizace druhů 
a výsledků a pověřuje Sekci VaVaI, aby ve spolupráci s KHV ve věci zahájila jednání 
s dalšími dotčenými subjekty, 

4. schvaluje „Harmonogram dopracování Metodiky hodnocení výzkumných organizací 
a hodnocení programů účelové podpory výzkumu, vývoje pro kompletní hodnocení 
segmentu vysokých škol“, 
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5. doporučuje místopředsedovi vlády pro vědu, výzkum a inovace a předsedovi Rady 
po vypořádání připomínek MŠMT, MO a MV předložit „Harmonogram dopracování 
Metodiky hodnocení výzkumných organizací a hodnocení programů účelové podpory 
výzkumu, vývoje pro kompletní hodnocení segmentu vysokých škol“ na jednání vlády. 

A3) Informace o vědeckém a experimentálním programu části ELI Beamlines 
v Dolních Břežanech v letech 2018 až 2020 

Na úvod dalšího bodu uvítal předseda Rady dr. Bělobrádek dr. Prouzu, ředitele FÚ AV ČR 
a prof. Řídkého, bývalého ředitele FÚ AV ČR. 

Hosté zopakovali informace o ELI z předešlého zasedání Rady na ÚOCHB a upozornili, 
že v ELI Whitebook je veškerá činnost popsána detailně. Účelem jejich návštěvy je 
poskytnout Radě detailní informace týkající se vědeckého a experimentálního programu 
výzkumné infrastruktury ELI Beamlines v Dolních Břežanech v letech 2018-2020, 
tj. v přechodovém období náběhu plné experimentální kapacity poskytované prostřednictvím 
tzv. otevřeného přístupu celosvětové vědecké komunitě, a to zejména s ohledem 
na skutečnost, že v rámci tohoto období bude nutné prokázat výzkumnou technologickou 
a s ní související vědeckou excelenci realizovaného výzkumu, dále dokončit ustanovení ELI 
ERIC jako právní entity charakteru mezinárodní organizace s adekvátním množstvím členů, 
která převezme odpovědnost za provoz výzkumné infrastruktury ELI a stabilizovat provozní 
financování s ohledem na nižší než předpokládaný příspěvek z příspěvků mezinárodního 
konsorcia ERIC. 

Dále hosté informovali, že v prvním čtvrtletí roku 2017 již byla na infrastruktuře ELI 
Beamlines zahájena první experimentální činnost externích uživatelů. Období 2018-2020 
bude z pohledu provozu výzkumné infrastruktury náběhové s ohledem na předpokládané 
kapacity – uživatelských stanic, navazující služby a z nich vycházející počty 
experimentálních skupin a uživatelů. Předpokladem z pohledu počtu uživatelů je postupný 
nárůst ze 150 na 500 ročně.  

Proběhla krátká diskuse na téma účasti světových odborníků v této infrastruktuře za účasti 
doc. Konvalinky, 1. místopředsedy Rady prof. Dvořáka, místopředsedy Rady Mgr. Markse, 
prof. Kůse a obou zástupců FÚ AV ČR. 

Pro doplněný návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. bere na vědomí informaci o vědeckém a experimentálním programu části 
infrastruktury ELI Beamlines v letech 2018 – 2020, 

2. žádá vedení ELI Beamlines o spolupráci při přípravě podkladů na 327. zasedání 
Rady v červnu 2017. 

A4) Stanovisko Rady k Programu na podporu aplikovaného výzkumu, 
experimentálního vývoje a inovací Národní centra kompetence 1 

Místopředseda Rady Mgr. Marks uvedl, že návrh Programu na podporu aplikovaného 
výzkumu, experimentálního vývoje a inovací Národní centra kompetence byl poprvé 
projednán na 324. zasedání Rady, které se konalo dne 31. března 2017. Rada ve svém 
stanovisku požadovala návrh programu přepracovat ve smyslu připomínek obsažených 
ve stanovisku a předložit urychleně do meziresortního připomínkového řízení tak, aby bylo 
možné návrh programu projednat na 325. jednání Rady. 

http://www.fzu.cz/oddeleni/oddeleni-astrocasticove-fyziky/rndr-michael-prouza-phd
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V meziresortním připomínkovém řízení uplatnil Úřad vlády ČR – Sekce VaVaI 
prostřednictvím Rady zásadní připomínky vycházející ze stanoviska Rady schváleného 
na jejím 324. zasedání a z návazných věcných diskusí. V meziresortním připomínkovém 
řízení byly uplatněny a vypořádány zásadní připomínky dalších připomínkových míst. 

Host zasedání Ing. Očko, předseda TA ČR doplnil informaci o vypořádání meziresortního 
připomínkového řízení. Dále uvedl, že na program Národní centra kompetence 1 bude přímo 
navazovat program Národní centra kompetence 2 pro období 2020-2026. Program Národní 
centra kompetence 2 bude připravován v roce 2018 tak, aby mohl být schválen v souladu 
s harmonogramem přípravy rozpočtu na rok 2020. 

Rada ve svém stanovisku vznesla čtyři zásadní připomínky, po jejichž zohlednění ze strany 
TA ČR, doporučuje vládě tento program schválit. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje návrh stanoviska k dokumentu „Program na podporu aplikovaného 
výzkumu, experimentálního vývoje a inovací Národní centra kompetence 1“, 

2. v případě zohlednění všech připomínek obsažených v části V. stanoviska Rada 
doporučuje vládě schválit návrh programu, 

3. ukládá Sekci VaVaI stanovisko zaslat TA ČR. 

A5) Výzva k podání návrhů kandidátů na členku / člena vědecké rady Grantové 
agentury ČR 

Podle § 36 odst. 6 zákona č. 130/2002 Sb. je vědecká rada GA ČR koncepčním orgánem. 
Má 12 členů včetně předsedy, které z řad odborníků jmenuje a odvolává vláda na návrh 
Rady pro výzkum, vývoj a inovace. Funkční období je čtyřleté s možností jmenování nejvýše 
na dvě období po sobě následující. Funkce člena vědecké rady je veřejnou funkcí, která 
nezakládá pracovněprávní vztah k České republice. 

Dne 16. října 2017 končí první funkční období prof. RNDr. Bedřichu Moldanovi, CSc. (obor 
environmentální vědy). Z tohoto důvodu je třeba doplnit vědeckou radu GA ČR na zákonem 
stanovený počet členů. 

Po krátké diskusi za účasti místopředsedy Rady dr. Barana a místopředsedy Rady Mgr. 
Markse byla navržena drobná úprava ve výzvě. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje text Výzvy k podání návrhů na členku / člena vědecké rady Grantové 

agentury ČR ve znění připomínek ze zasedání Rady, 

2. ukládá Sekci VaVaI zveřejnit text výzvy na webových stránkách www.vyzkum.cz. 

B) BODY K PROJEDNÁNÍ – bez rozpravy 

B1) Výroční zpráva RVVI za rok 2016 

Předseda Rady dr. Bělobrádek stručně uvedl další materiál. Výroční zpráva Rady je 
předkládána každoročně vládě pro informaci (na základě usnesení vlády ze dne 20. února 

http://www.vyzkum.cz/
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2002 č. 175 k Rozboru poradních a pracovních orgánů vlády, kterým se ukládá předsedům 
poradních a pracovních orgánů vlády předkládat pravidelné výroční zprávy příslušných 
poradních a pracovních orgánů vládě do 31. května následujícího roku). 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje „Výroční zprávu Rady pro výzkum, vývoj a inovace za rok 2016“, která byla 
vypracována podle závazné osnovy, 

2. doporučuje místopředsedovi vlády pro vědu, výzkum a inovace a předsedovi Rady 
předložení tohoto materiálu vládě pro informaci. 

B2) Souhrnné vyhodnocení výsledků programů výzkumu, vývoje a inovací 
ukončených v roce 2015 

Ing. Korbelová uvedla, že je Radě předloženo Souhrnné vyhodnocení výsledků programů 
výzkumu, vývoje a inovací ukončených v roce 2015 (dále jen „Vyhodnocení“), které je podle 
§ 35 odst. 2 písm. d) zákona č. 130/2002 Sb. úkolem Rady. 

V roce 2015 byly ukončeny dva programy výzkumu, vývoje a inovací, a to Program 
administrovaný Ministerstvem vnitra s názvem „Bezpečnostní výzkum ČR 2010 – 2015“, 
schválený usnesením vlády ze dne 12. ledna 2009 č. 50 a „Resortní program výzkumu 
a vývoje Ministerstva zdravotnictví III na léta 2010 – 2015. Tento program administrovalo 
Ministerstvo zdravotnictví a byl schválen usnesením vlády ze dne 31. srpna 2009 č. 1133. 

Smyslem předkládaného dokumentu je především zhodnotit využití účelové podpory 
poskytované podle § 3 odst. 2 zákona o podpoře výzkumu a vývoje a posoudit, zda bylo 
v rámci hodnoceného programu dosaženo plánovaných cílů. Oba ukončené programy 
naplnily rámcově předpokládané cíle, a to i přesto, že jejich průběh byl výrazně ovlivněn 
snižováním výdajů ze státního rozpočtu v době realizace. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada  

1. schvaluje materiál „Souhrnné vyhodnocení výsledků programů výzkumu, vývoje 
a inovací ukončených v roce 2015“, 

2. doporučuje místopředsedovi vlády pro vědu, výzkum a inovace a předsedovi Rady 
předložení tohoto materiálu vládě pro informaci. 

B3) Harmonogram Národní ceny vlády Česká hlava 2017 

1. místopředseda Rady prof. Dvořák připomněl, že se blíží nominace na Národní cenu vlády 
Česká hlava (dále jen „NCV“), která se uděluje na základě ustanovení § 3 odst. 3 písm. e) 

zákona č. 130/2002 Sb., o podpoře výzkumu, experimentálního vývoje a inovací a podle § 1 

odst. 1 písm. a) nařízení vlády č. 71/2013 Sb., o podmínkách pro ocenění výsledků výzkumu, 
experimentálního vývoje a inovací ve znění pozdějších předpisů. 
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Návrh na udělení NCV je podáván v termínu a způsobem vyhlášeným společností Česká 
hlava PROJEKT z.ú. Vyhlášení soutěže proběhne na přelomu dubna a května 2017. 
Z tohoto důvodu je Radě předkládán ke schválení Harmonogram NCV pro rok 2017. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje Harmonogram Národní ceny vlády Česká hlava 2017, 

2. ukládá Sekci VaVaI plnění úkolů dle Harmonogramu. 

B4) Návrh Statutu mezinárodního poradního orgánu Rady pro výzkum, vývoj 
a inovace 

Místopředseda Rady Mgr. Marks uvedl, že na základě potřeby formálního zakotvení 
mezinárodního poradního orgánu Rady pro výzkum, vývoj a inovace složeného 
ze zahraničních odborníků se Radě předkládá návrh jeho statutu. 

Tento statut se předkládá v souladu s § 35 odst. 7 zákona č. 130/2002 Sb., o podpoře 
výzkumu, experimentálního vývoje a inovací z veřejných prostředků a o změně některých 
souvisejících zákonů (zákon o podpoře výzkumu, experimentálního vývoje a inovací), 
ve znění pozdějších předpisů a v souladu se statutem Rady. 

Na 324. zasedání byli navrženi na nové členy „mezinárodní Rady“: prof. Dr. Peter Nesvadba 
(Chemistry Design Gruppe der BASF in Basel), doc. Dr. Vladislav Kolařík (Fraunhofer-
Institute for Chemical Technology ICT in the research area of High Temperature Materials 
and Coatings), Dr. Ing. Reinhard Mauermann (Fraunhofer-Institut für Werkzeugmaschinen 
und Umformtechnik) a prof. Josef Jiřičný (Department of Chemistry and Applied Biosciences, 
Swiss Federal Institutes of Technology). 

Další projednávání tohoto bodu bylo na 324. zasedání Rady přerušeno vzhledem k tomu, že 
podklady o  jednotlivých osobách navržených na nové členy “mezinárodní Rady” nebyly 
dostatečné. Tyto podklady byly doplněny a navrhovatel Ing. Palíšek uvedl detailněji své 
kandidáty. 

Současně byli jmenováni do „mezinárodní Rady“ všichni zahraniční odborníci, kteří byli 
osloveni dopisem místopředsedy vlády a předsedy Rady dr. Bělobrádka v roce 2016 a kteří 
přijali návrh spolupráce. Čtyři z nich - prof. Josef Michl, prof. Jiří Přibáň, prof. Dalibor Sameš 
a prof. Ding-Ming Wang se osobně účastnili zasedání Rady v prosinci 2016. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. zřizuje mezinárodní poradní orgán Rady pro výzkum, vývoj a inovace, 

2. schvaluje statut mezinárodního poradního orgánu Rady pro výzkum, vývoj a inovace. 

3. jmenuje novými členy „mezinárodní Rady“ prof. Petera Grusse, prof. Jakuba Kastla, 
prof. Josefa Michla, prof. Karla Pacáka, prof. Bohdana Pomahače, prof. Jiřího 
Přibáně, prof. Piera Luigiho Sacco, prof. Dalibora Sameše, prof. Ding-Ming Wanga, 
prof. Petera Nesvadbu, doc. Vladislava Kolaříka, Dr. Reinharda Mauermanna a prof. 
Josefa Jiřičného. 
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B5) Výsledek posuzování výzkumných organizací v roce 2017 

Ing. Marek uvedl, že se Radě předkládá výsledek posouzení žádosti Městské knihovny 
v Praze, příspěvkové organizace, zřízené Hlavním městem Prahou o zapsání na seznam 
výzkumných organizací. Výsledek posouzení se předkládá až nyní, neboť k doplnění 
původní žádosti došlo až v dubnu 2016. Vzhledem k tomu, že Městská knihovna v Praze 
doložila všechny požadované skutečnosti, doporučuje se Radě žádost schválit. 

Současně se předkládá Radě žádost o opravu údajů uvedených v seznamu u organizace 
Psychiatrické centrum Praha, které se transformovalo na Národní ústav duševního zdraví 
a současně změnilo sídlo. IČ zůstalo nezměněno. Radě se doporučuje žádosti o opravu 
údajů vyhovět. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 13 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje výsledek posouzení Městské knihovny v Praze v dubnu 2017, 

2. schvaluje změnu zápisu u Národního ústavu duševního zdraví, dříve Psychiatrické 
centrum Praha, 

3. ukládá Sekci VaVaI zveřejnit výsledek na stránkách www.vyzkum.cz. 

Předseda Rady dr. Bělobrádek na závěr zasedání stručně představil body pro informaci. 

C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Informace z EU 

C2) Informace z jednání vlády 

C3) Informace k Předběžné zprávě o ekonomických dopadech financování závazků 
vůči Evropské kosmické agentuře (ESA) 

C4) Zpráva o průběhu jednání k opatření týkající se posílení lidských zdrojů 

C5) Rezignace prof. Zažímalové z KHV 

C6) Informace ke Koncepci výzkumu MZV na období 2017-2021 

C7) Informace k Meziresortní koncepci podpory bezpečnostního výzkumu ČR 2017-
2023 s výhledem do roku 2030 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 12 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada bere na vědomí body pro informaci. 
 
Protože do bodu Různé nebyly žádné příspěvky, ukončil předseda Rady dr. Bělobrádek 

325. zasedání Rady. 

 

Zapsala: Ing. Bártová                                                  Schválil: předseda Rady dr. Bělobrádek 
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